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Spørgsmål nr. 458 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Mener ministeren, at politiet bør oplyse borgerne om, at der er 
områder såsom narkokriminalitet, som ikke efterforskes i deres 
politikreds, og hvilke hensyn der ligger bag?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan mere generelt oplyse, at det fremgår af 
retsplejelovens § 742, stk. 2, at politiet – efter anmeldelse eller 
af egen drift – iværksætter efterforskning, når der er rimelig 
formodning om, at et strafbart forhold, som forfølges af det 
offentlige, er begået.  
 
Rigspolitiet kan endvidere oplyse, at politiet som andre 
offentlige myndigheder er nødt til løbende at prioritere sine 
opgaver og indsatser, men der er ikke tale om, at der er 
bestemte kriminalitetsformer eller -områder, som dansk politi 
ikke efterforsker. Rigspolitiet skal i den forbindelse 
understrege, at navnlig narkotikakriminalitet er et område, som 
politiet generelt har meget stort fokus på.  
 
Indsatsen mod narkotikakriminalitet er primært forankret i 
politikredsene, der hver især tilrettelægger indsatsen under 
hensyntagen til det kriminalitetsbillede, der gør sig gældende i 
den enkelte politikreds. Den grove narkotikakriminalitet er i 
særlig grad rodfæstet i lukkede kriminelle netværk, der 
opererer på tværs af både kreds- og landegrænser. Opklaring af 
denne kriminalitetstype beror derfor i høj grad på, at politiet af 
egen drift iværksætter ressourcekrævende, fremadrettede og 
kredsfælles efterforskninger.  
 
Rigspolitiet skal i den forbindelse navnlig bemærke, at der den 
1. januar 2017 er etableret to særlige efterforskningsenheder i 
henholdsvis København og Aarhus – Særlig Efterforskning Øst 
(SEØ) og Særlig Efterforskning Vest (SEV) – med henblik på 
at sikre en kontinuerlig og fokuseret politimæssig indsats i de 
typisk svært tilgængelige kriminelle miljøer. 
Efterforskningsenhederne viderefører og videreudvikler de 
positive erfaringer, som man bl.a. har fået gennem Task Force 
Øst og Task Force Vest.  
 
De særlige efterforskningsenheder giver således mulighed for 
at skabe den nødvendige tyngde i de komplekse 
efterforskninger og vil fremadrettet være et effektivt redskab til 
at håndtere den komplicerede og kredsoverskridende 
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kriminalitet, hvor de kriminelles modus, organiseringsgrad 
eller subkultur gør den kriminalitetsbekæmpende indsats særlig 
vanskelig og typisk også ressourcekrævende.”   

 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 459 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

 
 

 

 

 


